
 
 
 
Inspraakreactie Gemeenteraad Haarlem, commissie Bestuur 

Onderwerp: Uitstapprogramma prostitutie 
Datum: 12 september 2013 
 
Geachte leden van de commissie bestuur, 
 
Mijn naam is Frank Visser. Vandaag spreek ik in als voorzitter van de schaduwfractie van de 
ChristenUnie en natuurlijk als betrokken inwoner van deze stad.  
 
U heeft een collegenota ontvangen waarin het voornemen is aangekondigd om te stoppen 
met het uitstapprogramma voor prostituees. 
 
Ik spreek in omdat mij een aantal zaken in deze nota zijn opgevallen en omdat er belangrijke 
informatie in ontbreekt. 
 
Opvallende punten 

 Allereerst bevat de nota eigenlijk alleen argumenten om juist door te gaan met het 
programma. 

 Het programma wordt een waardevol instrument genoemd om vrouwen te 
ondersteunen bij het verlaten van de prostitutie. 

 De prostitutiebranche dringt zelf aan op het voortzetten van het programma. 

 Erkend wordt dat het reguliere maatschappelijke werk niet in staat zal zijn deze 
vrouwen te bereiken. Er is dus geen alternatief. 

 En… het aantal hulpvragen is toegenomen 
 
Het enige argument dat wordt genoemd om te stoppen is het subsidiebedrag van 65000 euro 
per jaar. Dit bedrag wordt gerelateerd aan het aantal vrouwen dat uit de prostitutie stapt. 
Hiermee wordt gesuggereerd dat het programma te duur is. Het programma is echter meer 
dan een uitstapprogramma. Het gaat om een breed zorgpunt voor prostituees. Het aantal 
vrouwen dat o.a. via het clubbezoek wordt bereikt is veel groter. Ook wordt voorlichting 
gegeven over loverboys.  
 
Het project bespaart ook geld voor andere vormen van hulpverlening omdat problemen 
integraal worden aangepakt. In het verleden heeft de Haarlemse politie ook gepleit voor het 
programma omdat het veel onbetaalde uren van de politie bespaart voor bijvoorbeeld 
aangiftes en asielprocedures op grond van mensenhandelwetgeving (B9-regeling). 
 
Informatie die in de nota ontbreekt 

 U heeft alleen een verslag over 2012 ontvangen. De rapportage van het eerste 
halfjaar van 2013 ligt echter ook al bij het college. In deze rapportage staat dat het 
aantal hulpvragen om concreet uit te stappen dit jaar niet een beetje is toegenomen, 
maar is verdubbeld. Dat veel vrouwen willen uitstappen is mede het resultaat van een 
vertrouwensband die is opgebouwd waardoor ze nu de drempel over durven. En juist 
nu zou de gemeente willen stoppen. 

 Wat ook niet in de nota staat is dat het Haarlemse project in verhouding tot andere 
steden goed scoort. Een landelijke rapportage waarin dit staat verschijnt dit najaar. 

 Er is concrete belangstelling van de gemeente Haarlemmermeer om mee te gaan 
doen en mee te betalen. Hiermee zou Haarlem dus op het subsidiebedrag kunnen 
besparen. Ik heb hier een brief van burgemeester Weterings van deze zomer waarin 
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dit bevestigd wordt. Ik heb gehoord dat er zelfs al gesprekken geweest zijn, maar dat 
de gemeente Haarlem niet wil samenwerken. Ik vind dit onbegrijpelijk. 

 
Ik wil u tenslotte wijzen op een rapport van de nationale rapporteur mensenhandel, mevrouw 
Corrine Dettmeijer dat vorig jaar is verschenen. Dit rapport gaat over de belangrijke rol van 
gemeenten in de strijd tegen mensenhandel1. Haar advies: Iedere gemeente moet beleid 
maken tegen mensenhandel want overal is mensenhandel. Ik heb gezocht op de website, 
maar Haarlem heeft geen nota mensenhandelbeleid of iets dergelijks. 
 
De rapporteur pleit ook voor regionale samenwerking in de strijd tegen mensenhandel. 
Idealiter zou één burgemeester per regio hierin het voortouw moeten nemen. Dit geldt ook 
voor prostitutiehulpverlening: veel prostituees werken in Haarlem, maar wonen in de regio en 
andersom. Als de gemeente gaat samenwerken met Haarlemmermeer en bijvoorbeeld ook 
met alle gemeenten in de IJmond dan kan het programma blijven bestaan voor een minimaal 
bedrag uit de Haarlemse begroting en kunnen deze vrouwen goede hulp blijven krijgen.  
 
Ik vraag u daarom twee zaken: 

- Behoud het uitstapprogramma prostitutie, laat de prostituees niet in de steek! Ik raad 
u aan hierover in gesprek te gaan met het Scharlaken Koord, maar ook met 
organisaties als de politie, maatschappelijk werk en de prostitutiebranche zelf. Ik heb 
begrepen dat het Scharlaken Koord graag bij u langs komt voor bijvoorbeeld een 
raadsmarkt. 

- Stel een gemeentelijk mensenhandel beleid op en vraag de burgemeester hierin 
regionaal het voortouw te nemen. Nodig de nationaal rapporteur uit om hierover een 
presentatie te geven en ik garandeer u dat u overtuigd zult worden van de noodzaak. 

 
Ik dank u voor uw aandacht. 
 
 
 
Frank Visser 
Voorzitter Schaduwfractie ChristenUnie Haarlem  
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